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هدیه به خوانندگان

سردار شــهید، محمد بروجردی)ره( )وصیت نامه(: شناخت و 
مبارزه با جریان هایی که بین مسلمین سعی در به انحراف کشیدن 
انقلاب از خط اصیل و مکتبی آن دارند به مراتب حساس تر و سخت تر 

از مبارزه با رژیم صدام و آمریکاست.

پای درس علی)ع(

الگوی رفتاری زمامداران
امام علی)ع(: »ای مردم! سوگند به خدا من شما را به هیچ طاعتی 

وادار نمی کنم مگر آنکه پیش از آن خود، عمل کرده ام و از معصیتی 

شما را باز نمی دارم جز آنکه پیش از آن، ترک گفته ام.«

نهج البلاغه- خطبه 1۷5

گرامیداشت مقام كارگر 
در موسسه كیهان

ویژه برنامه گرامیداشــت مقام کارگر با حضور مدیران و کارکنان 
موسسه کیهان برگزار شد.

در این مراسم که دیروز در محل نمازخانه موسسه کیهان برگزار شد، ابتدا 
منصــور قصری زاده قاری بین المللی قرآن کریم آیاتی از کلام وحی را تلاوت 

کرد، سپس گروه تواشیح بشارت به اجرای برنامه پرداخت.
در ادامه مراســم حاج احمد شربیانی مداح اهل بیت)ع( به مناسبت ایام 

مبعث رسول اکرم)ص( ابیاتی در مدح ایشان قرائت کرد.
حسین شــریعتمداری نماینده رهبر معظم انقلاب و سرپرست موسسه 
کیهان نیز در ســخنان کوتاهی ایام بزرگداشــت مقام معلم و کارگر را که با 

مبعث پیامبر اسلام)ص( قرین شده است تبریک گفت.
در پایان نیز از 20 نفر از کارگران نمونه موسسه کیهان تقدیر به عمل آمد 

و جوایزی به قید قرعه بین حاضران در مراسم اهدا شد.
مسلمان السالوادوری:

نامه رهبر معظم انقلاب 
دیدگاه های مردم غرب به ایران را تغییر داد

نخستین مسلمان شیعه السالوادوری گفت: از زمانی که نامه رهبر 
معظم انقلاب در میان جوانان و مردم غرب پخش شد دیدگاه های مردم 

نسبت به مسلمانان ایران تغییر کرده است.
مصطفی السالوادور شامگاه جمعه در حاشیه محفل انس با قرآن و تبیین 
نامه رهبر معظم انقلاب به جوانان غرب از نگاه دیگر کشورها در گفت وگو با 
خبرنگار ایرنا اظهار داشت: بعد از ارسال نامه های رهبر معظم انقلاب به جوانان 
غرب به تعدادی از نامه های پیامبر اکرم)ص(، حضرت علی)ع( و نهج البلاغه، نامه 
حضرت امام خمینی)ره( به گورباچف و دو نامه از رهبر معظم انقلاب به جوانان 
غربی را جمع آوری کردیم و آنها را در قالب یک کتابچه به کتابخانه های شهر و 
دانشگاه ها فرستادیم. وی با تاکید بر اینکه تبلیغات علیه اسلام برای تخریب آن 
از سوی آمریکا در بیشتر کشورها و همچنین السالوادور انجام می شود افزود: 
پیش از این دیدگاه های منفی علیه  اسلام وجود داشت اما با ارسال نامه رهبر 
معظم انقلاب و تهیه این کتابچه دیدگاه مردم نســبت به مسلمانان به ویژه 

ایران تغییر کرده و مثبت شده است.
الســالوادور در مورد چگونگی تشــرف خود به دین اسلام گفت: آشنایی 
من با دین اســلام به دوران دانشجویی باز می گردد، هنگام مطالعه در مورد 
ادیان ها با دین مبین اسلام آشنا شدم. وی با بیان اینکه به طور موروثی یک 
مسیحی بودم اظهار داشت: در ادامه تحقیقات و بررسی دیگر ادیان در مورد 
دین اســلام کنجکاو شدم و بیشتر وقت خود را صرف مطالعه منابع اسلامی 
کردم، این مطالعات سبب شد تا پاسخ سؤال های خود در مورد دین اسلام را 

پیدا کنم و آگاهانه دین اسلام را انتخاب کرده و مسلمان شوم.
السالوادور افزود: زمانی که تصمیم داشتم مسلمان شوم یک مسلمان هم 
در السالوادور نبود. اما اکنون تعداد زیادی از مردم به دین اسلام گرایش پیدا 

کرده و مسلمان شده اند.
وی گفت: از وقتی که مسلمان شدم هر روز به یک نکته جدید در مورد 

دین اسلام می رسم و همین امر علاقه مرا به این دین بیشتر می کند.
الســالوادور کشــوری در آمریکای مرکزی است که مردم آن بیشتر پیرو 

مذهب کاتولیک هستند.
همچنین احمد دوسی )موسی( قاری قرآن یکی از دلایل مسلمانی خود را 
عشق به قرآن عنوان کرد و گفت: از 13 سالگی در مدرسه شیعیان به فراگیری 
قرآن پرداختم و علاقه ای که به دین اسلام داشتم این دین  را آگاهانه انتخاب 
کردم. احمد دوسی )موسی( قاری قرآن از کشور تانزانیا و مصطفی السالوادور 
از آمریکای مرکزی به عنوان میهمان ویژه در این مراسم که به همت معاونت 
فرهنگی اجتماعی سازمان منطقه آزاد کیش و عقیدتی سیاسی سپاه پاسداران 

در مسجد امام حسن مجتبی)ع( کیش برگزار شده بود حضور داشتند.

رحیم پور ازغدی: عده ای دلشان خوش است 
كه آمریکا با آنها كنار می آید

عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی با تاکید بر اینکه امروز عده ای 
دلشان خوش اســت که آمریکا با آن ها کنار می آید، گفت: این عده 
به دلیل منافع شخصی و دشمنی با انقلاب به دنبال ارتباط با آمریکا 

هستند. 
استاد حسن رحیم پور ازغدی عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی در پاسخ 
به سؤالی درباره ارتباط برخی جریانات داخلی با آمریکا، با ذکر فرمایشی از امام 
خمینی )ره( در این باره، یادآور شد: امام خطاب به آمریکایی ها فرمودند که 
چگونه ما با شما وارد مذاکره شویم، وقتی نمی توانیم جواب زنان و مردانمان 
را بدهیم؛ شما جوانانمان را از ما گرفته اید؟ چگونه جواب ممالک و کشورهایی 
که شــما به آنها ظلم کردید را می خواهید بدهید؟ ما اســلام را قبول کردیم 
و نمی توانیم با دشــمن اســلام در ارتباط باشیم. ما از خدا می خواهیم که در 
هر زمینه ای ارتباط با آمریکا قطع شــود. وی با اشــاره به اینکه اختلاف ما با 
آمریکایی ها ریشه دار است، تاکید کرد: امروز  عده ای دلشان خوش است که  

آمریکا با آن ها کنار می آید و حرفشان را گوش می دهد.
عضو شورای انقلاب فرهنگی در ادامه گفت وگوی خود با تسنیم، متذکر 
شد: شک نکنید آنهایی که  می گویند چرا نمی گذارید با آمریکا ارتباط داشته 
باشیم، دشمن نظام و انقلاب هستند و به دلیل منافع شخصی این حرف ها را 
مطرح می کنند. استاد حوزه و دانشگاه تصریح کرد: کسی که دلسوز مردم بوده 
و دغدغه و فکرش، پیشرفت کشور باشد، نمی گوید که چرا مانع ارتباط ما با 
آمریکایی ها می شوید.رحیم پور ازغدی در خاتمه با تاکید بر اینکه تعامل با آمریکا 
شرافت ما را زیر سوال می برد، گفت: رابطه با آمریکا رابطه ارباب و نوکر است.

سفیر ایران در ژاپن:

نخست وزیر ژاپن به ایران می آید
سفیر ایران در ژاپن گفت: نخست وزیر ژاپن در آینده نزدیک به 

ایران سفر می کند.
رضــا نظرآهاری در گفت وگو با خبرنگار فارس در مشــهد از تلاش برای 
واردات تکنولــوژی از ژاپن به جــای واردات کالا خبر داد و گفت: با توجه به 
اینکه دانش خودروسازی در کشور وجود دارد نیازی به واردات خودرو از ژاپن 
نیست اما به دنبال ارتقای خودروهای داخلی با انتقال علم خودروسازی از ژاپن 
و در نتیجه کاهش هزینه ها و بالابردن استانداردهای زیست محیطی هستیم.

وی با اشــاره به آغاز تعاملات بانک های ژاپن با ایران گفت: تاکنون یک 
قرارداد سرمایه گذاری به ارزش 10 میلیون دلار بین ایران و ژاپن بسته شده 
تا شــرکت های ایرانی به همراه شرکت های ژاپنی فعالیت های سرمایه گذاری 
خود را انجام دهند. وی گفت: با سفر نخست وزیر ژاپن به ایران شاهد افزایش 

روابط دو کشور خواهیم بود.

رئیس مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: 
منتخبان جدید دقت داشته باشند که برای رونق 
منطقه خود در زمینه زیرساخت ها اقدام کنند 

و برنامه داشته باشند و به امید دولت نباشند.
 علی لاریجانی رئیس مجلس شــورای اســلامی 
در همایش فرآیند قانونگــذاری- الزامات و راهکارها 
بــا حضور منتخبین مجلس دهــم، گفت: ایجاد فهم 
مشترک از مسائل کشور وجهه غالب این همایش است.

وی با تبریک به مناسبت راهیابی منتخبان جدید 
مردم به مجلس دهم افزود: یکی از دلایل برگزاری این 
اجلاس آشنایی بیشتر همکاران با یکدیگر است زیرا 
همانطور که می دانید حدود 75 درصد از نمایندگان 
بــرای مجلس دهم تغییر کرده اند و هر چه ســریعتر 
منتخبان باید با یکدیگر آشــنایی نزدیکی پیدا کنند 
همچنین آشــنا شدن با ســاز و کار اجرایی مجلس، 
برنامه های روز نخســت و افتتاحیــه و برخی نکات 
آیین نامه ای، سیاست های ابلاغی کلان نظام از سوی 
رهبر معظم انقلاب و اصول قانون اساسی بخشی دیگر 
از اهداف این اجلاس است که این موضوعات از طریق 
معاونت های ذیربط از جمله دیوان محاسبات و شورای 

نگهبان توضیح داده می شود.
رئیس قوه مقننــه در ادامه با بیان اینکه رهبری 
اولویت کشور را اقتصاد و رونق تولید می دانند عنوان 
کرد: ایشان سیاست های اقتصاد مقاومتی و پیشرفت 
علمی را پیگیر است، که قدم های خوب و راهکارهای 
مناسبی در رابطه با تولید باید برداشته شود، از طرف 
دیگر آسیب های اجتماعی باید به صورت همه جانبه 
بررسی شــود که البته بهبود شرایط اقتصادی در آن 

تأثیر دارد.
به گزارش خانه ملت، رئیس مجلس شورای اسلامی 
در پایان خاطرنشان کرد: منتخبان جدید دقت داشته 
باشند که برای رونق منطقه خود در زمینه زیرساخت ها 
اقدام کنند و برنامه داشــته باشــند و به امید دولت 
نباشند؛ رسول خدا)ص( بهبود زندگانی، توشه آخرت 
و عیش حلال را از ضروریات خردمندان دانستند لذا 
شــما نیز در زمینه های مدنظر خود اقدامات سازنده 

داشته باشید.
امروز بدهی دولت بالغ بر 

380 هزار میلیارد تومان است
 به گزارش فارس، اسحاق جهانگیری معاون اول 
رئیس جمهــور نیز در همایــش فرآیند قانون گذاری، 
الزامات و راهکارهایی که در ساختمان مجلس قدیم 
با حضور منتخبان ملت در مجلس دهم برگزار شــد، 
با سپاسگزاری به درگاه الهی بابت برگزاری انتخاباتی 
با حضور همه ســلایق، گفت: همه باید قدردان ملت 
هوشمند ایران باشیم که پاسخگوی دعوت رهبر معظم 
انقــلاب هم در دور اول و هم دور دوم انتخابات بودند 

علی لاریجانی:

منتخبان جدید برای رونق مناطق خود
به امید دولت نباشند

و با پاسداری از منافع ملی، فرآیند مردم سالاری را در 
کشور شتاب بیشتری بخشیدند.

جهانگیری  ادامه داد: از سال گذشته در جلسات 
خصوصی که خدمت رهبــر معظم انقلاب بودیم، به 
اقتصاد به عنوان یکی از اساســی ترین مســائل کشور 
پرداخته می شــد و امســال نیز در سخنرانی نوروزی 
خود، مسئله نخست کشور را مسئله اقتصاد خواندند.

وی با اشاره به تأکید رهبر معظم انقلاب که فرمانده 
سیاست های اقتصاد مقاومتی باید نافذ کلام باشد، بیان 
داشــت: اگر این فرمانده گفت که این کار باید انجام 
شود، باید انجام بگیرد و اگر گفت نه، نباید انجام بگیرد.

وی اصلی تریــن محدویت در به حرکت درآوردن 
اقتصاد کشور را محدودیت منابع مالی برشمرد و اضافه 
کرد: باید بخش خصوصی را باور کنیم؛ بخش خصوصی 
می داند که چقدر از سر استیصال است که سخن از آنها 
می کنیم و می دانند که چقدر باور به این بخش داریم.
جهانگیری از ضعیف شدن اعتماد بخش خصوصی 
به علت اقدامات گذشته سخن گفت و خاطرنشان کرد: 
به پیمانکار و بخش خصوصی گفته ایم کار انجام دهد 
اما پولشــان را نداده ایم، امروز بدهی دولت بر اساس 
گــزارش وزارت اقتصاد و دارایی بالــغ بر 380 هزار 

میلیارد تومان است.
جهانگیری با اشــاره به چالش های بسیار بزرگ 
نظام بانکی کشور، اظهار داشت: آیا بانک های ما امروز 
اســتانداردهای لازم را برای کار کــردن با بانک های 

خارجی دارند؟
باید غربی ها را برای اجرای تعهداتشان 

زیر فشار بگذاریم
همچنیــن محمدجواد ظریف وزیــر امور خارجه 
کشــورمان نیز در این گردهمایی اظهار داشــت: به 

باور ما و براســاس اصول قانون اساسی ایران سیاست 
خارجی موضوعی فراجناحی و ملی است، دید ما نسبت 
به الزامات سیاست خارجی و ضرورت تعامل سازنده، 
عزتمند و مقتدرانه براساس این اصل است که تنها باید 
در خدمت منافع ملی و برای پیشبرد اهداف جمهوری 

اسلامی ایران در سطح منطقه و جهان باشد.
وزیر امور خارجه کشورمان در ادامه تصریح کرد: 
برای همین ســکان دار سیاست خارجی شخص مقام 
معظم رهبری هستند و نقش برجسته ایشان در جای 
جای سیاســت خارجی ضرورت داشتن یک سیاست 

فراجناحی و ملی است.
»ما هم بیش از هر چیزی ملتزم به دســتورات و 
نظرات ایشان هستیم و ان شاءالله در مابقی مدتی که در 
این مسئولیت و در خدمت شما خواهم بود، مهم ترین 
اصل برای ما اجرای نظرات مقام معظم رهبری خواهد 
بود، برای پیشــبرد سیاست خارجی نیاز به همدلی، 
هم فکری و همکاری بیــن تمام قوا داریم و در اینجا 
ضرورت دارد از نقش برجسته مجلس شورای اسلامی 
و البته ریاست محترم مجلس نهم جناب آقای لاریجانی 
در پیشبرد اهداف و سیاست خارجی در مجلس نهم 

سپاسگزاری می کنم.«
ظریــف همچنیــن تاکید کرد: زمانــی که ما در 
صحنه های بین المللی حاضر می شویم باید این امکان را 
داشته باشیم که در حمایت یک پارچه همه بخش های 
کشور بر سیاست خارجی تکیه کنیم، باید بدانیم اگر 
در صحنه بین المللی ما نکاتی را مطرح می کنیم نباید 
آن نکات دســتاویز اختلافات داخلی قرار گیرد بلکه 
باید با نگرشی بین المللی و با این نگرش که این هدف 
پیگیری سیاست خارجی است، مورد توجه قرار گیرد.

وی ادامه داد: اولویت جدی ما در روزها و ماه های 

آینده تضمین اجرای صحیح برجام توسط کشورهای 
غربی اســت و دیگر اولویت وجود امنیت در منطقه و 
تضمین مقابله هماهنگ با خطر بسیار جدی افراط و 
تروریسم محسوب می شود که امروز تمام منطقه را به 

خود مشغول کرده است. 
وی ادامــه داد: همه ما باید غربی هــا را در برابر 
تعهداتشــان مســئول بدانیم و آنها را بــرای اجرای 
تعهداتشان زیر فشــار بگذاریم، وظیفه بنده، دولت و 
بانک مرکزی و همه ما این است که بیشترین فشار را 
در صحنه بین المللی روی طرف مقابل برای تضمین 
اجرای تعهداتشان در برجام وارد کنیم، باید اطمینان 
حاصل کنیم که تعهدات به صورت کامل اجرا می شود، 
همان کاری که ما ساعت ها، روزها و ماه های گذشته 
در مذاکــرات خصوصی آن را دنبال کردیم و به لطف 

خدا به بسیاری از آنها دست یافتیم.
وزیر خارجه همچنین گفت: وظیفه ما در جمهوری 
اسلامی ایران این است که مانع شکل گیری این صورت 
جدید از ایران هراسی و شیعه هراسی در منطقه شویم 
و همزمان حضور قدرتمند مــا در این منطقه اولین 

پیش نیاز رسیدن به چنین هدفی است.
در حوزه بهداشت با سیلی صورت خود را 

سرخ نگه می داریم
گفتنی اســت کــه در این همایش سیدحســن 
قاضی زاده هاشــمی وزیر بهداشــت و درمان آموزش 
پزشکی با اشاره به گسترش خدمات وزارت بهداشت 
در زمان تصدی اش در این وزارتخانه گفت: ما در این 
مدت 10 هزار پزشک در کشور توزیع کردیم که حفظ 

و تداوم آن نیاز به حمایت دارد.
وی ادامــه داد: تصمیم گیری بــرای اجرای طرح 
تحول سلامت به زمانی برمی گردد که قرار بود یارانه 
نقدی حذف شــود اما هم یارانه نقدی ادامه گرفت و 
هم طرح تحول سلامت و قیمت نفت نیز به یک صدم 

کاهش یافت.
وزیر بهداشت و درمان آموزش پزشکی با اشاره به 
اینکه اکنون در حوزه بهداشــت با سیلی صورت خود 
را ســرخ نگه می داریم، گفت: برای ادامه اجرای این 
طرح باید اقدامات درستی صورت گیرد و همین امروز 

بسیاری از مردم ناراضی هستند.
وی با تقاضــا از مجلس بــرای کمک به حذف 
کالاهای آسیب رسان از چرخه غذایی مردم خاطرنشان 
کرد: در صورت اخذ عوارض از سیگار 11 هزار میلیارد 
تومان به دســت می آید که مــا را از منابع عمومی 

بی نیاز می کند.
گفتنی اســت مدیرکل فرهنگی و روابط عمومی 
مجلــس در جمع خبرنگاران اظهار داشــت که 272 
منتخب ملت در همایش فرایند قانون گذاری و راهکارها 

حضور داشتند.
ولایتی در دمشق: 

بشار اسد خط قرمز ماست
رئیس مرکز تحقیقات اســتراتژیک مجمع 
تشخیص مصلحت با بیان این که ایران از تمام 
ظرفیت خود برای مبارزه با تروریست ها با هر نوع 
گرایش و فارغ از تقسیم بندی، استفاده می کند، 
افزود: بی تردید بشار اسد خط قرمز جمهوری 

اسلامی ایران محسوب می شود.
»علی اکبــر ولایتــی« رئیس مرکــز تحقیقات 
اســتراتژیک مجمع تشــخیص مصلحــت نظام که 
بعد از ســفر به لبنان روز جمعه وارد دمشــق شــد، 
دیــروز با بشــار اســد رئیس جمهور ســوریه دیدار 
و در خصــوص موضوعــات و مســایل منطقه ای و 
میدانــی و همچنیــن همکاری هــای فیمابیــن در 
 زمینه هــای متنوع به بحث و تبــادل نظر پرداخت.

بشار اســد ضمن خوش آمدگویی گفت: حضور شما 
همیشــه در مقاطع حســاس موجب ایجاد آرامش 
می گردد و از مقام معظم رهبری، ملت و دولت ایران برای 
 حمایت هایی که از ملت و دولت سوریه دارید سپاسگزارم.

رئیس جمهور سوریه با توجه به جنگ تحمیلی علیه 
ملــت ایران هم گفت: ما هیچ موقع پایداری شــما را 
در جنــگ تحمیلی که صدام به پشــتیبانی برخی از 
کشورهای جهان علیه ملت ایران راه انداخت، فراموش 
 نمی کنیم و این که پیروزی از آن ملت ایران بوده است.

رئیس جمهور ســوریه افزود: رهبــری، ملت و دولت 
ایــران از تمام امــکان خود برای مبــارزه و مقابله با 
تروریست ها، جریانات افراطی و تکفیری در بالاترین 
ســطح بهره گرفته اند و بسیار به پیروزی در برابر این 
جنگ نابرابر امیدوار هســتیم و ســپاس فراوان خود 
 را از رهبــری، دولــت و ملت ایران اعــلام می داریم.

علی اکبر ولایتی ضمن ابراز خرسندی از ملاقات مجدد، 
گفت: دفاع جانانه ای که ملت و دولت سوریه به رهبری 
شــما انجام می دهند در تاریخ بی سابقه است و البته 
فراز و نشیب دارد اما صعودی است و به رهبری شما 
ان شــاءالله توفیق و پیروزی نصیب خواهد شد و مقام 
 معظم رهبری دایما برای پیروزی شما دعا می کنند.
رئیس مرکز تحقیقات اســتراتژیک مجمع تشخیص 
مصلحــت نظــام در ادامــه تصریح کــرد: فراموش 
نمی کنیــم که تروریســت ها تا چنــد متری همین 
دفتــر پیشــروی کرده بودنــد و البته بــا مقاومت و 
 پایمردی ملت و دولت ســوریه بیرون رانده شده اند.
رئیس مرکز تحقیقات اســتراتژیک مجمع تشخیص 

مصلحت نظام با اشاره به تحولات اخیر گفت: جمهوری 
اسلامی ایران از تمام ظرفیت خود برای مبارزه و مقابله 
با تروریست ها که بر علیه ملت مظلوم منطقه جنایت 
می کنند بــا هر نوع گرایش و فارغ از تقســیم بندی 
 مضحک تروریست های میانه رو و تندرو استفاده می کند.

وی تصریح کرد: امروز جنگ با تروریست ها برای صلح 
و امنیت منطقه و بلکه جهان بســیار مهم است و در 
واقع محور مقاومت برای امنیت و صلح جهانی مبارزه 

و ایستادگی می کنند.
مشــاور رهبر معظم انقلاب در امــور بین الملل 
همچنین در جمع خبرنگاران گفت: برای هیچ کشوری 
آســان نیست که بتواند در طول 5 سال در برابر یک 

جنــگ جهانی کــه علیه ارتش و ملتش آغاز شــده 
ایستادگی کند و به پیروزی برسد.

ولایتی با تأکید بر اینکه ایران به حمایت از دولت 
و ملت سوریه ادامه خواهد داد علت این مسئله را این 
گونه عنوان کرد که ســوریه در جبهه مقاومت علیه 

دشمنان در واقع حلقه اصلی است.
وی بــا بیان این مطلب افزود: تحولات سیاســی 
که در ســطوح منطقــه ای و بین المللی رخ می دهد 
سیاستمداران ایران و سوریه را ملزم می کند که برای 
رایزنی و تبادل نظر و هماهنگی مواضع به منظور مقابله 

با این تحولات دائما با یکدیگر ملاقات کنند.
»فیصل مقداد« معاون وزیر خارجه ســوریه نیز 
تأکید کرد که ایران از دمشق حمایت می کند و روابط 

دو کشور راهبردی و سرنوشت ساز است.
به گزارش فارس، ولایتی در مصاحبه اختصاصی 
با شــبکه تلویزیونی الاتحاد اظهارداشت: معتقدم که 
رئیس جمهور سوریه توانسته است در برابر تروریسم و 
جریانات افراطی و تکفیری در منطقه با حمایت محور 
مقاومت به خوبی ایستادگی کند و توسط مردم و ملت 
خود، دولت قانونی را در جریان یک انتخابات تشکیل 
داده و بی تردید بشار اسد خط قرمز جمهوری اسلامی 

ایران محسوب می شود.
وی در خصــوص مســائل عــراق تصریــح کرد: 
موضوعات داخلی این کشور باید توسط مردم و دولت 
خود عراق مورد تصمیم گیری قرار گیرد تا دموکراسی 
نو پای این کشــور محفوظ بماند و جمهوری اسلامی 
ایران از تمامیت ارضی و حفظ ساختارهای این کشور 

حمایت خواهد کرد.

شاهزاده سعودی گفت: در صورتی که ایران 
توافق هسته ای را نقض کند، عربستان سعودی 

سلاح اتمی به دست خواهد آورد.
»ترکی الفیصل«  شــاهزاده ســعودی و رئیس 
اســبق دســتگاه اطلاعاتی عربســتان و »یاکوف 
عادمیرور« معاون امنیتی سابق »بنیامین نتانیاهو« 
نخســت وزیر رژیم صهیونیستی پنجشنبه شب در 
نشستی در واشنگتن به ابراز دیدگاه های ضد ایرانی 

پرداختند.
به گزارش »ســی ان ان«، »ترکــی الفیصل« در 
ابتدای این نشســت مدعی شده حضور این دو نفر 
در یک نشست به معنی این نیست که روابط ریاض 

و تل آویو به حالت عادی درآمده است. 
شبکه خبری »سی ان ان« در ادامه نوشته بر خلاف 
این واقعیت که عربستان سعودی هرگز وجود اسرائیل 
را به رسمیت نشناخته، ریاض و تل آویو در سال های 
گذشته بدون سر و صدا با یکدیگر درباره تهدیدهای 

مشترک از جمله ایران تبادل اطلاعات کرده اند.
به نوشته ســی ان ان، بارزترین نشانه پیوند بین 
اسرائیل و عربستان، رابطه امنیتی طولانی و وابستگی 

امنیتی به آمریکا است.

به گزارش فارس، در نشست پنجشنبه شب، هر 
دو مقام اســبق، مدعی شدند که نقض برجام برای 

ایران تبعات در پی خواهد داشت.
ترکی الفیصل گفت: در صورت حرکت ایران به 
سمت بمب، تمامی گزینه ها از جمله دست یابی به 
ســلاح های اتمی، جهت مقابله با هر گونه رخداد از 

طرف ایران، روی میز خواهد بود.
»عادمیرور« هم با بیان ادعاهای اثبات نشده علیه 
ایران گفت که ایران در ســال های پایانی برجام، به 

سمت ساخت سلاح حرکت خواهد کرد.
ترکی الفیصل تصریح کرد: روابط کشورهای عربی 
با اسرائیل، در صورت حل اختلافات بر سر فلسطین، 

بهبود خواهد یافت. 

لاف جدید ریاض 

تركی الفیصل: اگر ایران برجام را نقض كند
عربستان بمب اتم به دست می آورد

جانشین فرمانده نیروی دریایی ارتش گفت: 
در صنایــع دفاع وزارت دفاع درباره ســامانه 
فالانکس ایرانی به نتایجی رسیده اند که ان شاءلله 

به زودی این سامانه را به کار خواهیم برد. 
امیر دریادار غلامرضا خادم بیغم جانشین فرمانده 
نیروی دریایی ارتش در گفت وگو با  تســنیم با اشاره 
به آخرین وضعیت ســاخت نمونه ایرانی سامانه دفاع 
نزدیک دریایی فالانکس، گفت: ســامانه های مختلفی 
در بحث جنگ افزارهای ما وجود دارد و این سامانه ها 
در بخش های مختلف اســتفاده می شوند اما مهمتر از 
همه آنها، بحث مصونیت بخشی خود یگان های شناور 
اســت که اتفاقا در یکی از بیانات مقام معظم رهبری 
به آن اشاره شده و ایشان هم خیلی تاکید داشتند که 

دریادار بیغم:

نمونه ایرانی سامانه آمریکایی فالانکس 
به زودی عملیاتی می شود

باید در این بحث کار شود.
جانشــین فرمانده نیروی دریایــی ارتش تصریح 
کرد: سامانه دفاع نقطه ای فالانکس چیزی نیست که 
یگان ها نداشته باشند، اینگونه سامانه ها باید متناسب 
با تهدیدات ارتقا داده شود؛ ما به نوعی اینها را از قبل 
داشتیم و در بحث مصونیت بخشی یگان های خودی 
توانستیم در 8 سال دفاع مقدس حملات را دفع کنیم.

وی خاطرنشــان کرد: فالانکس، نــوع غربی یک 
سامانه دفاع دریایی است که تیرباری داشته و به صورت 
اتوماتیک می تواند اهداف نزدیک شونده را هدف قرار 
دهد و در واقع مقابل هدف، دیواری از آتش ایجاد کند. 
در سیستم های تدافعی ناوهای ما، به نوع های مختلف 
مشابه این سامانه وجود دارد که باید این ارتقا داده شود 

و ما در این بخش مشغول کار هستیم.
جانشــین فرمانده نیروی دریایی ارتش در پایان 
تاکیــد کرد: الحمدالله در صنایــع دفاع وزارت دفاع و 
پشــتیبانی نیروهای مسلح درباره ســامانه فالانکس 
ایرانی به نتایجی هم رسیده اند که ان شاءالله به زودی 
این ســامانه را به کار خواهیم برد. در واقع، تست های 
این سامانه که انجام شــد، نداجا محصول را دریافت 

خواهد کرد.

جلسه شورای مرکزی جامعه مدرسین جمعه 
شب به ریاست آیت الله یزدی برگزار شد. 

آیت الله حسن ممدوحی عضو جامعه مدرسین حوزه 
علمیه قم در گفت و گو با فارس، اظهار داشــت: جلسه 
شورای مرکزی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم جمعه 

شب به ریاست آیت الله یزدی برگزار شد.
این عضو جامعه مدرســین گفت: در این نشست 
درباره آخرین اخبار و تحولات سیاســی و بین المللی 
بحث و تبادل نظر صورت گرفت و این جلسه مصوبه 

خاصی نداشت.

جلسه شورای مركزی جامعه مدرسین  برگزار شد

اخبار ادبی و هنری

انتقاد ۲ سینماگر از حضور روحانی 
با خودروی گرانقیمت خارجی در جمع کارگران

دو کارشــناس ســینمایی برنامه هفت به انتقاد از حضور رئیس 
جمهور، با ماشین گران قیمت خارجی، در مراسم روز کارگر پرداختند.
در برنامه هفت جمعه 17 اردیبهشــت، ابتدا مســعود فراستی، 
منتقد سینما بیان کرد: چند روز پیش فیلمی یک دقیقه ای از رئیس 
جمهورمان دیدم که با ماشین آخرین مدل ژاپنی سیاه وارد سالن یک 
کارخانه و جمع کارگران می شود و از درون ماشین به کارگران دست 
دراز می کنــد. فیلم من را متعجــب کرد...اگر رئیس جمهور عزیزمان 
بپذیرد، این نقد را که این رفتار واقعا اشــتباه بود و از دست شــان در 
رفت، خیلی خوب است و اگر بی اعتنایی کند و نپذیرد که با ماشین 
آخرین مدل ژاپنی سیاه و کمی ترسناک نمی شود رفت پیش کارگران، 

نشان می دهد نقدپذیر نیست.
محمدتقــی فهیم، منتقد و مستندســاز هم با کنایه به این رفتار 
حسن روحانی گفت: فیلم »بادیگارد« ابراهیم حاتمی کیا هم درباره 
سیاســتمدارانی است که نسبت به ابتدای انقلاب تغییر کرده اند و با 

ماشین ضد گلوله به جمع کارگران می روند.
در این برنامه همچنین بهروز افخمی و علی معلم به عدم نقدپذیری 
جامعه سینما پرداختند. افخمی، در این باره گفت: چرا می شود علیه 
قصاص که یک حکم قرآنی اســت فیلم ساخت، اما علیه سینما نه؟! 

چرا سینما مقدس تر از حکم قرآن شده است؟
علی معلم نیز اظهار داشت: حجم زیاد نقد اجتماعی در فیلم های 

ما اغلب به بی سوادی فیلمسازهای ما برمی گردد.
عرضه کتاب های ضدانقلاب فراری 

در نمایشگاه کتاب!
کتابهای طنزنویس فراری و ضدانقلاب خارج کشور که سالها پیش 
مجوز آن از سوی ارشاد باطل شده بود در غرفه یکی از ناشران رسمی 

در نمایشگاه کتاب عرضه می شود!
به رغم تأکید وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی مبنی بر »نظارت 
چند لایه« بر ورود کتاب ها به نمایشگاه بین المللی تهران، غرفه یکی 
از ناشــران اقدام به فروش آزادانه کتاب های ممنوعه یک ضدانقلاب 

فراری می کند!
علی جنتی، وزیر ارشاد، در واکنش به این تخلف آشکار گفت: از 

این موضوع اطلاع ندارم! 
وی در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران اظهار داشت: همه ساله چنین 
تخلفاتی در نمایشگاه توسط ناشران رخ می دهد. این موضوع در حالی 
است که در ابتدا تمامی آثار توسط ناظران کنترل می شود.با این وجود 
برخی از ناشــران دست به تخلفاتی از جمله فروش کتابهای ممنوعه 

می زنند که به محض دیدن توسط ناظران جمع آوری خواهد شد.
براســاس این گزارش، با گذشــت ســه روز از برگزاری بیست و 
نهمین نمایشگاه بین المللی کتاب تهران، ناظران بابت تخلفات برخی 

از غرفه داران، به 80 ناشر تذکر کتبی و شفاهی داده اند.
اظهار نظر مجیدی درباره فیلم آینده اش

کارگردان فیلم »محمد رسول الله)ص(« درباره پروژه آینده خود و 
همچنین ساخت ادامه فیلم زندگی پیامبر اعظم)ص( اظهار نظر کرد.
مجیــد مجیدی خبــر داد: در حال حاضر قصد دارم فیلمی را در 

خارج از ایران بسازم.
وی در خصوص ساخت قسمت دوم فیلم »محمد رسول الله)ص(« 
به باشــگاه خبرنگاران گفت: صحبت هایی در مورد ساخت سری دوم 
این پروژه شده است اما در حال حاضر قصد دارم فیلمی را در خارج 
از ایران بسازم و بعد از آن دست به تولید فاز دوم محمد )ص( بزنم.

مجیدی، توضیح دیگری درباره جزئیات این پروژه ها نداد.
اولین فیلم داستانی درباره »مدافعان حرم« 

امروز رونمایی می شود
شهدای  بزرگداشــت  مراســم 
مســلمان »جهان وطــن« همراه با 
رونمایــی »هنگامــه«، اولین فیلم 
داستانی درباره مدافعان حرم، امروز 
یکشــنبه 19 اردیبهشــت، برگزار 

می شود.
این مراســم توســط دبیرخانه 
جشنواره عمار و با حضور خانواده های 
شــهدای مســلمان »جهان وطن« 

افغانســتانی، عراقی، لبنانی، ســوری، ایرانــی و... و رونمایی از فیلم 
»هنگامه« از ساعت 18 در تالار اندیشه حوزه هنری واقع در خیابان 

انقلاب، خیابان حافظ، نبش خیابان سمیه برگزار می شود. 
»هنگامه«، اولین فیلم داســتانی درباره موضوع مدافعان حرم به 
کارگردانی امیر داسارگر و تهیه کنندگی حامد بامروت نژاد است و امین 
ایمانی و سوگل طهماسبی نیز در آن نقش ایفا کردند. این فیلم، فانوس 
ششــمین جشنواره مردمی فیلم عمار در بخش داستانی و همچنین 

بازیگر نقش اول زن را نیز دریافت کرده است.
گفتنی است، فیلم  داستانی »هنگامه« دومین اثری است که بعد 
از مستند »خاطرات خانه متروک« در قالب اکران مردمی - اقتصادی 
در جشنواره مردمی فیلم عمار به نمایش درمی آید که شرایط ثبت نام 

اکران آن پیش از این اعلام شده است.
جدیدترین آمار بینندگان تلویزیون

مرکز پژوهش و ســنجش افکار رســانه ملی از افزایش مخاطبان 
شبکه های تلویزیونی در سال گذشته خبر داد.

براساس آخرین آمار منتشر شده از سوي مرکز پژوهش و سنجش 
افکار صداوسیما میزان بینندگان تلویزیوني در سراسر کشور دو درصد 

و در تهران حدود پنج درصد افزایش داشته است.
با توجه به آمار ارائه شده در این گزارش، شبکه یک سیما در سطح 
ملي بیشــترین میزان بیننده را در سال 88 )78 درصد( و کمترین 
مخاطب را در سال 92 ) 58/6 درصد( تجربه کرده است. ولي آمارهاي 
سال گذشته در مرکز از افزایش 6/68 درصدي بینندگان این شبکه،در 

سراسر کشور خبر مي دهد.
در تهران نیز آمار بینندگان شــبکه هــاي تلویزیوني از افزایش 

9درصدي بینندگان شبکه یک خبر مي دهد.
شبکه دو سیما نیز در طول سال هاي 88 تا 93 با کاهش مخاطبان 
خــود روبه رو بوده اســت، به طوري که در طول این ســال ها میزان 
بینندگان به مرور تا 1/19 درصد کاهش را نشان مي دهد. با مقایسه 
آمار دو ساله 93 ) 54/9 درصد( و سال  94 )67 درصد( شاهد افزایش 

تقریبا 13 درصدي مخاطبان این شبکه هستیم.
با مطالعه آمار بینندگان شبکه هاي سه و چهار طي سال هاي 93 
و 94 نیــز به ترتیب افزایش 4 و 10 درصدي بینندگان ملاحظه مي 
شود. در دیگر شبکه ها  نیز افزایش 6 تا 10 درصدي مشاهده مي شود.
این تحقیق برگرفته از نظرسنجي هاي  مرکز پژوهش و سنجش 
افکار رسانه ملي است که طي سال هاي 88 تا 94 انجام شده و در آن 

از جامعه آماري افراد بالاي 11 سال نمونه گیري شده است.


